
P R O T O K Ó Ł  Nr VII/09 
z obrad XXXV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie  
odbytej w dniu 21 lipca 2009r.  

 
 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara o godz.1000 otworzył XXXV Sesję i 
po powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Sesja odbywała się w sali narad Gminnego Centrum Kultury w Mszanowie i trwała do 
godz. 1255. 
  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Nieobecny Pan Dariusz Kopański.  
 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Roman Trąpczyński  
- Z-ca Wójta - Sekretarz Gminy Renata ŚliŜewska  
- Skarbnik Gminy Ewa ŚpiŜewska  
- Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomościami i 
Ochrony Środowiska Marek Arentowicz  
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2009. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przyjęcie do zasobu mienia 

komunalnego nieruchomości Skarbu Państwa, oznaczonej numerem ewidencyjnym 
62/2, połoŜonej w obrębie geodezyjnym Bratian. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przyjęcie do zasobu mienia 
komunalnego nieruchomości Skarbu Państwa, oznaczonej numerem ewidencyjnym 
58/4, połoŜonej w obrębie geodezyjnym Gwiździny. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu w części miejscowości Łąki Bratiańskie, 
gmina Nowe Miasto Lubawskie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej terenu miejscowości Tylice, gmina 
Nowe Miasto Lubawskie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/141/09 Rady Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie z dnia 20 stycznia 2009r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
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przestrzennego terenu w obrębie geodezyjnym Pacółtowo, gmina Nowe Miasto 
Lubawskie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie opinii projektu uchwały Rady Powiatu Iławskiego w 
sprawie ograniczenia działalności Powiatowego szpitala im. Władysława 
Biegańskiego w Iławie.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/138/09 z dnia 20 stycznia 
2009r. w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2009. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu „Jamielnik i okolica – aktywna 
społeczność”.  

17. Podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia projektu „Gwiździny – aktywna 
społeczność”. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

19. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
20. Podsumowanie III Marszu na Grunwald. 
21. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
 
Ad 2 
Na sekretarza obrad powołano radnego Alfonsa Moczadło. 
 
 
Ad 3 
Przyjęcie protokołu z obrad XXXIV Sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara poprosił sekretarza obrad XXXIV Sesji o 
przedstawienie informacji o protokole. 
 
Pan Kazimierz Mikuczy ński  stwierdził, iŜ zapoznał się z protokołem z poprzedniej Sesji, 
jego treść odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o przyjęcie.  
 
Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z obrad XXXIV Sesji.  
 
 
Ad 4 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Zmian nie zgłoszono. 
 
 
Ad 5 
Wójt przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym: 



 3 

- 16 czerwca, w Urzędzie Gminy odbyło się spotkanie z przodownikami nauki ze szkół 
podstawowych i gimnazjów na terenie gminy,  
- 17 czerwca, Wójt prowadził rozmowy w Urzędzie Marszałkowskim w sprawie realizacji 
Regionalnego Programu Operacyjnego Obszarów Wiejskich, zwłaszcza terminów naboru 
wniosków, 
- 17 czerwca, w Bratianie odbyła się impreza integracyjna zorganizowana przez Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej, w ramach projektu „Od bierności do aktywności”,  
- tego samego dnia, Z-ca Wójta brała udział w IV Konferencji Rady Powiatowej Organizacji 
Pozarządowych,  
- Wójt poinformował, Ŝe 17 czerwca, w drodze powrotnej z Olsztyna do Nowego Miasta, 
samochodem słuŜbowym uczestniczył w wypadku drogowym. O fakcie tym Wójt 
poinformował równieŜ Komisję Rewizyjną na posiedzeniu w dniu 2 lipca br.  
- 18 czerwca, Z-ca Wójta i Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty brały udział w 
zakończeniu roku szkolnego w Zespole Szkół w Bratianie, następnego dnia w tej 
uroczystości uczestniczył Wójt. 
- 19 czerwca wręczono zaświadczenia osobom biorącym udział w projekcie „Klub 
Integracji Społecznej w Mszanowie”.   
- 20 czerwca odbyły Letnie Wojewódzkie Igrzyska Wsi o puchar Marszałka Województwa, 
organizatorem była gmina Nowe Miasto Lubawskie, gmina zajęła II miejsce. 
- 22 czerwca, inspektor Wojciech Umiński brał w komisyjnym przeglądzie technicznym w 
Szkole Podstawowej w Gwiździnach, był to przegląd gwarancyjny. 
- 23 czerwca odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady, głównym tematem był stan 
dróg powiatowych.  
- 24 czerwca odbyło się wyjazdowe posiedzenie w Lekartach, Zarządu Gminnego Związku 
Ochotniczych StraŜy PoŜarnych,  
- 26 czerwca podpisany został akt notarialny dotyczący wykupu gruntów pod drogę, w 
Pacółtowie, 
- 27 czerwca, w Bratianie odbyła się plenerowa impreza Marsz na Grunwald,  
zorganizowana przez Gminne Centrum Kultury, 
- 29 czerwca, Pan Marek Arentowicz uczestniczył w Zgromadzeniu Stowarzyszenia 
Iławsko-Ostródzkiego „Czyste Środowisko”, 
- w Jamielniku odbyła się wojewódzka konferencja podsumowująca realizację projektu „Ja 
tu jestem przedszkolakiem”,  
- Wójt poinformował, Ŝe „Rzeczypospolita” ogłosiła ranking samorządów, gmina Nowe 
Miasto Lubawskie zajęła 89 miejsce wśród gmin wiejskich,  
- odbyło się posiedzenie Komitetu Rozbudowy Szpitala, Wójt poinformował, Ŝe w dniu 6 
września br. podczas „Dni Przedsiębiorczości Powiatu Nowomiejskiego”, z okazji 20 
rocznicy działalności Komitetu, załoŜycielom zostaną wręczone pamiątkowe statuetki,  
- 17 lipca, Wójt uczestniczył w spotkaniu komitetu organizacyjnego gminnych doŜynek, 
które odbędą się 6 września. Sugerował, aby kaŜde sołectwo wystawiło własne stoisko na 
doŜynkach, prezentując swój dorobek. Najlepsze stoisko weźmie udział w doŜynkach 
powiatowych w Tereszewie, gmina Kurzętnik. 
- 20 lipca odbyło się spotkanie z Panią Izabelą RoŜen właścicielką Pracowni 
Urbanistycznej, w sprawie kosztów opracowania 7 planów zagospodarowania 
przestrzennego w roku 2010, wynegocjowano kwotę 63 tys.zł.  
 
Zarządzenia wydane w okresie od 15 czerwca br.: 
- 16.06.2009r. w sprawie zmiany zarządzenia Nr I/18/06 z dnia 22 maja 2006r. w sprawie 
wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 
działalność w zakresie odbierania odpadów komunalnych, opróŜniania zbiorników 



 4 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
- 16.06.2009r. w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania pracowników Urzędu 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 18.06.2009r. w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości, oznaczonej ewidencyjnie 
działką nr 126/16, połoŜoną w obrębie geodezyjnym  Pacółtowo, gmina Nowe Miasto 
Lubawskie, 
- 25.06.2009r. w sprawie powołania komisji egzaminacyjnych dla nauczyciela 
ubiegającego się o awans zawodowy na stopień nauczyciela mianowanego, 
- 30.06.2009r. w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2009, 
- 10.07.2009r. w sprawie wydatków związanych z działalnością komisji egzaminacyjnej 
dla nauczycieli ubiegających się o awans na stopień nauczyciela mianowanego, 
- 14.07.2009r. w sprawie przyjęcia sprawozdania Międzyszkolnego Uczniowskiego Klubu 
Sportowego „JEDYNKA” Bratian, któremu zlecono realizację zadania z zakresu 
upowszechniania kultury fizycznej i sportu, 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, Ŝe Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej uchwałą z dnia 2 lipca br. stwierdziło niewaŜność uchwały Rady Gminy z 
dnia 15 czerwca 2009r. w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy 
umowy na dofinansowanie przedsięwzięcia  „Budowa sali gimnastycznej przy Szkole 
Podstawowej w Radomnie”. W uzasadnieniu Kolegium podało, Ŝe uchwała podjęta została 
niezgodnie z prawem dlatego, Ŝe zawieranie umów naleŜy do kompetencji Wójta, Rada 
nie miała prawa wyraŜać zgody na zawieranie takich umów, ale uchwałę taką wymagał 
bank. Wątpliwości były od początku, ale taki był wymóg.  
 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
 
Radny Ireneusz Kowalski  – zapytał, dlaczego jeszcze nie świecą lampy koło sklepu i 
przy chodniku koło choinek, wniosek zgłaszał na ostatniej Sesji.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe nikt nie zgłaszał, ale przeprosił za sytuację.  
 
Radny Cezary Kawiecki  – oświetlenie włącza się o pół godziny za wcześnie. 
Po ostatnich ulewach rowy koło Domu Dziecka i na Berlinku są zapełnione. 
Radny zgłosił, Ŝe dom p.Zboińskiego zagraŜa bezpieczeństwu, w kaŜdej chwili mogą 
wypaść cegły lub fragment muru.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe k/Domu Dziecka osobiście sprawdzał.  
Sprawa domu zagraŜającego bezpieczeństwu naleŜy do kompetencji Państwowego 
Inspektora Nadzoru Budowlanego.  
 
Radny Ireneusz Kowalski  – w sprawie czyszczenia rowu przy Domu Dziecka uwaŜa, Ŝe 
lepiej wykopać nowy rów k/p.Kwiatkowskiej. Pani Kwiatkowska wyraŜa zgodę.  
 
Wójt  wyjaśnił sytuację tej drogi, stanowi własność prywatną. 
 
Radny Zdzisław Makowski  – zapytał, czy jest echo spotkania naszych Komisji w sprawie 
dróg powiatowych, 23 czerwca br. Poinformował, Ŝe prawidłowo zostały wykoszone 
pobocza na drodze Lekarty – Nowy Dwór, dziury nie są załatane. 
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Radny Kazimierz Mikuczy ński  – podziękował Panu Wójtowi za obecność i wsparcie 
uroczystości 90-lecia OSP w Jamielniku. 
Droga Radomno – Iława, około 23 czerwca prowadzone były prace remontowe od strony 
Iławy, ale od czerwonej góry do tablicy granicy powiatu jest strasznie.  
Na drodze Jamielnik – Radomno trochę krzaki zostały wyciągnięte. 
 
Radny Alfons Moczadło  – z placu zabaw zabrano huśtawki, bo nie miały atestu, teraz nie 
ma wcale. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe były uzgodnienia z radą sołecką w sprawie kupna nowych.  
Zgodnie z przepisami, ze względu na bezpieczeństwo korzystających, te urządzenia 
muszą posiadać atest. 
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  – zawsze była mowa, Ŝe powiat nowomiejski jest 
zainteresowany ta drogą, a iławski nie, okazuje się, Ŝe po stronie iławskiej pobocza są 
obkaszane, gałęzie obcinane, a po stronie nowomiejskiej nic się nie dzieje. 
Drogi gminne w Nawrze, najbardziej od figury do Bratiana, dawno nie była remontowana, 
woda odpływała dzięki wykopanym poboczom, teraz jest zniszczona. Mostek znajdujący 
się w połowie drogi od figury do asfaltu, od momentu budowy nie był czyszczony.  
Na Ustroniu, na pierwszych 100 metrach, z zagłębienia wydobywa się woda, naleŜałoby 
ułoŜyć rurę.  
Wytyczyć właściwy przebieg drogi, koło Pana Szymańskiego. 
 
Sołtys Marek Miecznikowski  – wnioskował o wyczyszczenie rowów. Zapytał o remont 
świetlicy w Chroślu. 
 
Wójt  odpowiedział w sprawie świetlicy, do końca lipca wnioski będą rozpatrzone.  
 
Radny Zdzisław Arentowicz  zwrócił uwagę na zły stan nawierzchni na drodze 
powiatowej Kacze Bagno – Gwiździny, zwłaszcza w miejscu gdzie miał miejsce wypadek.  
Zanieczyszczony przepust w kierunku gospodarstwa Groszkowskiego, woda niszczy 
drogę. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe wypadek miał miejsce na terenie Gminy Kurzętnik.  
 
Radny Ireneusz Kowalski  stwierdził, Ŝe wspólne Komisje jakiś skutek odniosły, bo 
wyścigi na ulicy Mszanowskiej skończyły się.  
 
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2009. 
 
Zmiany w budŜecie omówiła Skarbnik Gminy. 
załącznik nr 1, dochody: 
- w dziale 784 – ochotnicze straŜe poŜarne – 17 tys.zł. dotacja na zadania inwestycyjne, 
wynika z umorzenia poŜyczki na  zakup samochodu straŜackiego dla OSP w Gwiździnach. 
Warunkiem jej umorzenia jest inny zakup np. sprzętu dla ochotniczych straŜy poŜarnych.  
- dotacja dla oświaty – 264 zł. na przeprowadzenie egzaminu na nauczyciela 
mianowanego, 
- pomoc społeczna, zmniejszono dotację na zadania celowe i własne, w sumie o 35.013 zł.  
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- w dziale 900 zwiększenie o 67.650 zł. na zakup samochodu cięŜarowego z przyczepką, 
o ile projekt uzyska aprobatę.  
załącznik nr 2 – wydatki: 
- zmiany w dziale 600 – drogi publiczne, w związku ze zwiększeniem zatrudnienia 
pracowników oraz zmianą zasad refundacji wynagrodzenia, w porozumieniu z 
Powiatowym Urzędem Pracy, zwiększenie na wynagrodzenia o 21 tys.zł., na zakup 
materiałów i wyposaŜenia – 10 tys.zł. (remont chodników i dróg), na zakup pozostałych 
usług – 12.384 zł. 
- dział 750 - administracja – zdjęto 20 tys. zł. z wynagrodzeń, na wynagrodzenia 
pracowników interwencyjnych. Zmniejszenie wynagrodzeń rocznych o 1.501 zł., które są 
zrealizowane, zakupy inwestycyjne w administracji – zwiększenie o 50 tys.zł. w związku z 
planowanym zakupem samochodu osobowego dla Gminy. 
- ochotnicze straŜe poŜarne – zakup materiałów – zmniejszenie o 9 tys. zł., zakup usług 
remontowych zmniejszenie o 2 tys. zł., zwiększenie o 17 tys. zł. dotacji w związku z 
umorzeniem kredytu, 
28 tys. zł. na wyposaŜenie dla OSP Bratian.  
- odsetki od kredytów i poŜyczek – zmniejszenie o 100 tys. zł. w związku z wcześniejszą 
spłatą niektórych rat (BS Lubawa i Bank Ochrony Środowiska). Po zmianie na odsetki 
planowane jest 270 tys. zł.  
- rezerwa Wójta zmniejszona o 14.788 zł.  
- zwiększenie dla oświaty o 264 zł. zgodnie z dotacją, 
- w pomocy społecznej dochody są zmniejszone o 35.013 zł., wydatki równieŜ 
zmniejszono o tę samą kwotę. Pozostałe zmiany w Gminnym Ośrodku Pomocy 
Społecznej dokonuje się na wniosek Kierownika.  
- gospodarka komunalna i ochrona środowiska – na zakupy inwestycyjne po stronie 
dochodów 67.650 zł. - zakup samochodu ze środków unijnych oraz 42.394 zł. ze środków 
gminy, łącznie zakup samochodu 110.044 zł.  
- limity wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne – w załączniku nr 3 poz. 1 zmiana 
– połączenie zadań: budowa kanalizacji w miejscowości Mszanowo i budowa wodociągu w 
Lekartach, wykreślono budowę kanalizacji w Bratianie. Łączne nakłady 4.274,64 zł. w 
bieŜącym roku – 74.639 na dokumentację wodociągu w Lekartach, pozostała kwota na 
przyszły rok.  
W załączniku nr 3a, z zadania – budowa wodociągu i kanalizacji wyodrębniono zadanie 
„budowa rurociągu tłocznego z Mszanowa do ul.Sadowej w Nowym Mieście Lub.” w 
związku z dotacją zadanie będzie wykonane w bieŜącym roku.  
 w załączniku nr 4 rozpisane są zadania unijne, poz. 1 budowa kanalizacji w miejscowości 
Mszanowo i wodociągu w Lekartach, poz. 1.4 zakup samochodu na potrzeby gospodarki i 
ludności wiejskiej dla systemu zbiórki i segregacji odpadów komunalnych. 
 
Radny Cezary Kawiecki  wyjaśnił sprawę zakupu samochodu, ma to być samochód 
cięŜarowy, 6-miejscowy, na potrzeby segregacji odpadów. Dodatkowo do samochodu 
będzie przyczepa towarowa. Dofinansowanie wynosi 75 %. Wnioski składa się do końca 
lipca.  
 
Radny Kowalski  zapytał o cel zakupu tego samochodu. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe z programu gospodarki odpadami moŜna otrzymać korzystne 
dofinansowanie. Samochód moŜe być wykorzystany równieŜ przez jednostki 
organizacyjne. Potrzebny będzie kierowca. 
 
Radny Edmund M ędrzycki  zapytał dlaczego wykreślono z programu budowę kanalizacji 
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w Bratianie. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe w planie wieloletnim jest Bratian, jako III etap realizacji inwestycji, I 
etap – połoŜenie kanalizacji do ulicy Sadowej w Nowym Mieście Lub., II etap – Mszanowo, 
III etap Bratian. 
 
Radny Edmund M ędrzycki  –  nie robi się ulic, chodników, aŜ będzie kanalizacja, tylko, Ŝe 
nie wiadomo, kiedy będzie.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe trzeba czekać. 
 
Radny Zdzisław Makowski  – zapytał o zmiany w GOPS-ie. 
 
Odpowiedziała Skarbnik Gminy. 
 
Radny Arentowicz  zapytał, czy 17 tys. zł. będzie przeznaczone na pomieszczenie 
socjalne dla OSP w Gwiździnach.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe w przyszłym roku będzie 100-lecie OSP w Gwiździnach, ale inne 
wsie teŜ mają potrzeby. 
 
Skarbnik Gminy  wyjaśniła, Ŝe warunkiem umorzenia kredytu jest przeznaczenie tej kwoty 
na zakup sprzętu dla ochotniczych straŜy poŜarnych.  
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  – jest za kupnem tego samochodu, bo są korzystne 
warunki, ale prosił o określenie celu. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe trzeba określić harmonogram uŜytkowania samochodu zgodnie z 
Gminnym Programem Gospodarki Opadami.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXV/175/09 
zmieniaj ącej uchwał ę nr XXVII/130/08 z dnia 16.12.2008r. w sprawie uchw alenia 
bud Ŝetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2009r. Uchwała s tanowi zał ącznik nr 3. 
 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przyjęcie do zasobu mienia 
komunalnego nieruchomości Skarbu Państwa, oznaczonej numerem ewidencyjnym 62/2, 
połoŜonej w obrębie geodezyjnym Bratian. 
 
Pan Marek Arentowicz poinformował, Ŝe wymieniona nieruchomość stanowi drogę. To 
samo dotyczy uchwały wymienionej w punkcie 9. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXV/176/09 w sprawie 
wyra Ŝenia zgody na przyj ęcie do zasobu mienia komunalnego nieruchomo ści 
Skarbu Pa ństwa, oznaczonej numerem ewidencyjnym 62/2, poło Ŝonej w obr ębie 
geodezyjnym Bratian. Uchwała stanowi zał ącznik nr 4. 



 8 

 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przyjęcie do zasobu mienia 
komunalnego nieruchomości Skarbu Państwa, oznaczonej numerem ewidencyjnym 58/4, 
połoŜonej w obrębie geodezyjnym Gwiździny. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXV/177/09 w sprawie 
wyra Ŝenia zgody na przyj ęcie do zasobu mienia komunalnego nieruchomo ści 
Skarbu Pa ństwa, oznaczonej numerem ewidencyjnym 58/4, poło Ŝonej w obr ębie 
geodezyjnym Gwi ździny.  
Uchwała stanowi zał ącznik nr 5. 
 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu w części miejscowości Łąki Bratiańskie, gmina 
Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Pan Marek Arentowicz wyjaśnił, Ŝe jest to działka po Panu Świtniewskim, będąca 
własnością Gminy. Przewiduje się wydzielić działki pod budownictwo mieszkaniowe. 
 
Nie zgłoszono pytań.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXV/178/09 w sprawie 
przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu w cz ęści miejscowo ści Łąki Bratia ńskie, gmina Nowe Miasto 
Lubawskie.  
Uchwała stanowi zał ącznik nr 6. 
 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej terenu miejscowości Tylice, gmina Nowe 
Miasto Lubawskie. 
 
Pan Marek Arentowicz poinformował, Ŝe na terenach wskazanych w uchwale planuje się 
wydzielić działki pod budownictwo mieszkaniowe oraz urządzenie 1 parkingu.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXV/179/09 w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przes trzennego terenu 
zabudowy mieszkaniowej terenu w miejscowo ści Tylice, gmina Nowe Miasto 
Lubawskie.  
Uchwała stanowi zał ącznik nr 7. 
 
 
Ad 12 
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Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/141/09 Rady Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie z dnia 20 stycznia 2009r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie 
geodezyjnym Pacółtowo, gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Pan Marek Arentowicz  poinformował, Ŝe proponuje się rozszerzyć zakres opracowania 
planu zgodnie z nowym  załącznikiem.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXV/180/09 w sprawie 
zmiany uchwały Nr XXIX/141/09 Rady Gminy Nowe Miast o Lubawskie z/s w 
Mszanowie z dnia 20 stycznia 2009r. w sprawie przys tąpienia do sporz ądzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego t erenu w obr ębie 
geodezyjnym Pacółtowo, gmina Nowe Miasto Lubawskie.   
Uchwała stanowi zał ącznik nr 8. 
 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie opinii projektu uchwały Rady Powiatu Iławskiego w sprawie 
ograniczenia działalności Powiatowego Szpitala im. Władysława Biegańskiego w Iławie.  
 
Projekt uchwały omówił Przewodniczący Rady Gminy.  
 
Nie zgłoszono pytań. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXV/181/09 w sprawie  
opinii projektu uchwały Rady Powiatu Iławskiego w s prawie ograniczenia 
działalno ści Powiatowego Szpitala im. Władysława Biega ńskiego w Iławie. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 9. 
 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/138/09 z dnia 20 stycznia 2009r. w 
sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2009. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Zdzisław Makowski proponował uwzględnić w 
planie pracy Komisji, w październiku: Koszty budowy i remontu dróg gminnych, bez 
zimowego utrzymania w roku 2008 i I półroczu 2009r., zamiast analizy przychodów i 
rozchodów rady sołeckiej w Gwiździnach i Jamielniku. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXV/182/09 w sprawie  
zmiany uchwały nr XXIX/138/09 z dnia 20 stycznia 20 09r. w sprawie przyj ęcia planu 
pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2009. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 10. 
 
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
 
Na wniosek radnego Kawieckiego, Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę. 
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Po przerwie, Przewodniczący Rady wznowił obrady. 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe uchwała była przedmiotem obrad Komisji 
Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia oraz Pomocy Społecznej. 
 
Projekt omówiła Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty, poinformowała, Ŝe na terenie 
Gminy nie ma przedszkola niepublicznego, ale jest konieczność podjęcia uchwały. 
Uchwała określa tryb udzielania dotacji i jej rozliczanie, dotacja przysługuje w wysokości 
75% wydatków bieŜących ponoszonych na jednego ucznia w przedszkolu publicznym 
prowadzonym przez Gminę Miejską Nowe Miasto Lubawskie dlatego, Ŝe na terenie Gminy 
nie ma przedszkola publicznego, bierze się pod uwagę przedszkole w sąsiedniej gminie. 
Natomiast na inne formy wychowania przedszkolnego przysługuje dotacja w wysokości 
40% wydatków bieŜących ponoszonych na jednego ucznia w przedszkolu publicznym 
prowadzonym przez Gminę Miejską Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Przewodnicz ący  poinformował, Ŝe Komisja wyraziła pozytywną opinię na temat uchwały.  
Członkowie Komisji pytali o maksymalną wysokość dotacji, wiemy, Ŝe 75%  wydatków 
bieŜących oraz 40% na inne formy wychowania przedszkolnego. Wszystkie dotacje 
przyznaje się na wniosek, złoŜony w określonym w uchwale, terminie. 
 
Radny Zdzisław Makowski  zapytał, czy rodzice nie płacą za te dzieci. 
 
Pani Dyrektor  odpowiedziała, Ŝe płacą, ale ta opłata nie pokrywa kosztów. 
 
Przewodnicz ący  poinformował, prowadzenie przedszkoli naleŜy do zadań własnych 
Gminy i jeŜeli gmina nie prowadzi, musi dofinansować zgodnie z przepisami. Dotacja 
płacona jest w transzach w wysokości 1/12 miesięcznie, przeznaczona moŜe być tylko na 
utrzymanie dziecka i co miesiąc trzeba się z niej rozliczyć. 
 
Pani Dyrektor  wyjaśniła sprawę sześciolatków, których rodzice wyrazili chęć posłania ich 
do szkół.  
 
Przewodnicz ący  odczytał treść uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXV/183/09 w sprawie  
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dl a niepublicznych przedszkoli oraz 
innych form wychowania przedszkolnego.  
Uchwała stanowi zał ącznik nr 11. 
 
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
 
 
Ad 16 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu „Jamielnik i okolica – aktywna 
społeczność”.  
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Uchwałę omówiła Kierownik GOPS-u Ewelina Tuchalska. Zadanie będzie realizowane w 
ramach Promocji Integracji Społecznej, konkurs ogłosił Urząd Marszałkowski. Ośrodek 
złoŜył 2 projekty, dla Gwiździn i Jamielnika. Obydwa projekty uzyskały pozytywną ocenę i 
otrzymały dofinansowanie w wysokości 50 tys.zł. kaŜdy. Na etapie podpisania umowy 
konieczna jest uchwała zatwierdzająca projekt. Projekt w Gwiździnach będzie realizowany 
od 1 września do końca listopada br., przewiduje 5 rodzajów zajęć warsztatowych. 
Skierowany jest społeczności lokalnej, szczególnie osób zagroŜonych wykluczeniem 
społecznym, młodzieŜy do 25 roku Ŝycia, osób starszych, niepełnosprawnych, 
bezrobotnych. Projekt przewiduje warsztaty teatralne, końcowym efektem jest wystawienie 
sztuki dla lokalnej społeczności, zajęcia komputerowe dla starszej społeczności, warsztaty 
aktywności lokalnej – nauka pisania prostych projektów, klub kulinarnych podróŜników, 
ćwiczenia gimnastyczne, imprezy integracyjne, konkurs kulinarny, wyjazd do teatru, 
aquaparku.  
W Jamielniku projekt będzie realizowany od kwietnia do końca czerwca 2010 roku.  
W projekcie moŜe brać udział minimum 40 osób.  
 
Nie zgłoszono pytań. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXV/184/09 w sprawie  
zatwierdzenia projektu „Jamielnik i okolica – aktyw na społeczno ść”.  
Uchwała stanowi zał ącznik nr 12. 
 
 
Ad 17 
Podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia projektu „Gwiździny – aktywna społeczność”. 
 
Uchwała została omówiona w punkcie poprzednim. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXV/185/09 w sprawie  
zatwierdzenia projektu „Gwi ździny – aktywna społeczno ść”.  
Uchwała stanowi zał ącznik nr 13. 
 
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
 
 
Ad 18 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe w dniu 29 czerwca do biura Rady wpłynęło pismo 
z Urzędu Wojewódzkiego przekazujące według właściwości skargę Pani Wiesławy 
Laskowskiej na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Skarga 
spełnia znamiona skargi według KPA w dwóch zagadnieniach, w trzecim zagadnieniu 
dotyczącym sposobu naliczania zasiłku stałego, Rada Gminy nie jest władna rozpatrzyć, 
tym fragmentem skargi zajął się Urząd Wojewódzki, Delegatura w Elblągu. Poinformował, 
Ŝe ten fragment skargi został uznany przez Urząd Wojewódzki za niezasadny. Pozostałe 
dwa elementy skargi dotyczą zadań własnych Gminy to jest realizacja zadań wynikających 
z pomocy społecznej i działalność kierowników jednostek organizacyjnych, jakim jest 
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Kierownik GOPS-u.  
Przewodniczący poinformował, Ŝe w pierwszej kolejności poprosił Panią Kierownik o 
złoŜenie pisemnych wyjaśnień, następnie zlecił sprawę Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 
Fizycznej, Zdrowia oraz Pomocy Społecznej. Komisja w poszerzonym składzie 
obradowała, przeanalizowała zgodnie z ustawą o ochronie danych osobowych materiały 
na ten temat. Zdaniem Komisji zarzut zmuszania do uczestnictwa w kursie prawa jazdy, w 
ramach projektu „Od bierności do aktywności”, który był uchwalany na Sesji i drugi zarzut 
aroganckiego, niewłaściwego odnoszenia do skarŜącej przez Kierownika GOPS-u, są 
niezasadne.  
Wyjaśnił dlaczego skargą nie zajmowała się Komisja Rewizyjna.  
Z wyjaśnienia pisemnego i rozmów, które prowadziliśmy z Panią Kierownik, a takŜe z 
uzasadnienia pisma, które otrzymaliśmy z Urzędu Wojewódzkiego odnośnie naliczania i 
terminu wypłaty zasiłku stałego, które równieŜ były niezasadne, postanowiliśmy podjąć 
taką decyzję na podstawie dokumentów i wyjaśnień, stwierdziliśmy, iŜ skarga w obu 
przypadkach jest bezzasadna.  
Poinformował, Ŝe materiały dotyczące skargi są do wglądu dla radnych i stanowią 
tajemnicę słuŜbową.  
 
Nie zgłoszono pytań. 
 
Kierownik GOPS-u podziękowała za uznanie skargi za bezzasadną.  
 
Przewodniczący odczytał uchwałę.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXV/186/09 w sprawie  
rozpatrzenia skargi na działalno ść Kierownika Gminnego O środka Pomocy 
Społecznej. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 14.  
 
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
 
 
Ad 19 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzielił Pan Wójt w pkt 6. 
 
Sekretarz Gminy poinformowała o kryteriach, które decydowały o miejscu w rankingu gmin 
ogłoszonym przez „Rzeczypospolitą”. Oceniano dynamikę wzrostu wydatków majątkowych 
w roku 2004-2007, wartość środków unijnych w przeliczeniu na 1 mieszkańca, zadłuŜenie 
samorządu w stosunku do dochodów w latach 2005-2008, nadwyŜkę operacyjną w 
stosunku do dochodów w latach 2006 – 2008, dynamikę wzrostu dochodów własnych w 
latach 2005-2008, relację nakładów inwestycyjnych do przyrostu zadłuŜenia w latach 
2005-2008, a ponadto dynamikę wzrostu wydatków ogółem na jednego mieszkańca w 
wybranych działach w latach 2005-2008.  
na tej podstawie dokonano wyboru 464 samorządów, które zostały zakwalifikowane do II 
etapu, w tym 64 miast i 200 gmin. W II etapie samorządy wypełniały ankietę dotyczącą 
udziału środków w realizacji kontraktu z organizacjami pozarządowymi w latach 2005-
2008, liczbę złoŜonych wniosków o dofinansowanie organizacji pozarządowych, wyniki 
testu sześciolatków i gimnazjalistów w latach 2008-2009, liczbę nowych podmiotów 
gospodarczych w latach 2005-2008, udział wydatków na promocję Gminy w latach 2007-
2008, czy gmina posiada ISO, współpraca z jednostkami pomocniczymi, stopa bezrobocia, 
ocena wiarygodności kredytowej. 
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Ad 20 
Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski podsumował III Marsz na 
Grunwald. Podziękował Panu Wójtowi za odegranie roli Wójta Bratiańskiego w 
inscenizacji, wręczając symboliczną szablę, radnemu Bogdanowi Król za odegranie roli 
Wielkiego Mistrza Zakonu KrzyŜackiego, Przewodniczącemu Rady Gminy za odegranie 
roli Komtura Tucholskiego, radnemu Edmundowi Mędrzyckiemu za odegranie roli Komtura 
Brodnickiego, sołtysowi Romanowi Sieńkowskiemu za odegranie roli Merheima Skarbnika. 
Wszyscy otrzymali okolicznościowe podziękowania. 
Poinformował, Ŝe rycerze z Bractwa Bratiańskiego uczestniczyli w inscenizacji Bitwy, w 
Grunwaldzie. 
W wersji multimedialnej, Dyrektor GCK zaprezentował dwa filmy, podsumowujący 
przygotowania do Marszu na Grunwald i drugi, krótka inscenizacja „Ostatnia wieczerza”. 
 
Wójt  stwierdził, Ŝe wspaniała impreza „Marsz na Grunwald” zmobilizuje mnie jak i Urząd 
do tego, Ŝeby w jakiś sposób uregulować Bratian - miejsce na widowiska historyczne. 
Bratian w swojej przeszłości miał tyle znaczącej historii, czy warto tam zainwestować. To 
naleŜy przemyśleć, na razie wspierałem te działania i wspierać będę dopóki będę Wójtem 
Gminy.  

Ponadto Wójt poinformował, Ŝe pod koniec sierpnia odbędzie się narada sołtysów w 
sprawie funduszu sołeckiego, natomiast we wrześniu będą musiały odbyć się zebrania 
wiejskie. Apelował o planowanie juŜ przedsięwzięć do realizacji w ramach funduszu. 
Na zebraniach omawiane będą równieŜ nowe statuty sołectw.  
 
 
 
Ad 21 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Mirosław 
Wodara, zamknął obrady XXXV Sesji rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie.  
 
 
 
sekretarz obrad                                                   Przewodniczący Rady Gminy 
Alfons Moczadło       Mirosław Wodara 


